
 

 

 

 
 

 

     28. september 2018 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:  

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Pressen skriver at udenrigsministeriet i sin pressemeddelelse har oplyst, at de har 

informeret Grønland i august måned er dette korrekt? 

2. Såfremt det er korrekt, vil vi gerne have oplyst hvornår det er sket og hvilket medie 

der er blevet brugt?  

 

(Medlem af Inatsisartut Pele Broberg) 

 

Begrundelse: 

Det er Partii Naleraqs opfattelse, at enkelte medlemmer af Naalakkersuisut og enkelte medlemmer 

af Inatsisartut bevidst ikke er blevet informeret om sagen, og det mener vi er uacceptabelt. Det er 

ligeledes også Partii Naleraqs opfattelse, at arbejdet med kontrakten end ikke var parlamentarisk 

færdigbehandlet af Inatsisartut, da Naalakkersuisut uden den fornødne mandat handlede på eget 

hånd, i særdeleshed når punktet end ikke var anden behandlet ej heller var tredje behandlet. Det 

giver os anledning til at formode, at udenrigs og sikkerhedsudvalget ikke har givet oplysninger om 

sagen til Finansudvalget.  

 

Spørgsmålet bedes at blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage    

 

 

 

 


